
Zápis z výročního sborového shromáždění Farního sboru ČCE v Chrástu 
konaného v Chrástu dne 3. 3. 2024 

 
 
 
Výroční sborové shromáždění (dále též jen „VSS“) bylo předem řádně ohlášeno. 
Jednání zahájil v 10:50 hod. bratr farář Karel Šimr. 
Počet přítomných na začátku VSS: 

- 17 členů sboru s hlasovacím právem  
 
Pořad jednání 

• volba skrutátorů, předsedy VSS, zapisovatele a verifikátorů zápisu 
• navržení programu VSS, schválení programu VSS 
• zprávy staršovstva sboru, z Kralovic a z Chrástu, a zpráva faráře 
• diskuse o zprávách staršovstva a faráře a jejich vzetí na vědomí  
• zprávy o hospodaření sborů a jejich schválení 
• zpráva revizorů o hospodaření v roce 2023 a její schválení 
• rozpočet na rok 2024 a jeho schválení 
• diskuse o zprávách o hospodaření 
• volba revizorů hospodaření na rok 2024 a dvou náhradníků 
• zhodnocení výstupů z diskuse loňského VSS, obecná diskuse 

 
1) Volby pořadatelů shromáždění 
Všemi hlasy byli se svým souhlasem zvoleni: 

 skrutátoři – bratři Miloslav Esterle a Petr Vrobel 

 předsedkyně shromáždění – sestra Magdalena Vroblová 

 zapisovatelka – sestra Martina Tonarová 

 verifikátorky zápisu – sestry Michaela Nováčková a Jana Kaucká 
 
2) Program 
Zprávy: 

 staršovstva – za Chrást a Kralovice 

 faráře 

 o hospodaření v roce 2023 

 o revizi hospodaření v roce 2023 

 rozpočet na rok 2024 
Volba revizorů hospodaření na rok 2024 a jejich náhradníků 
Zhodnocení výstupů z diskuse loňského VSS a diskuse  

 
Navržený pořad jednání VSS byl všemi přítomnými (tj. 17) členy sboru schválen. 
 
3) Zprávy staršovstva a faráře sboru  
Zprávu staršovstva o činnosti sboru v uplynulém roce přednesla sestra kurátorka Magdalena 
Vroblová. Byly v ní chronologicky popsány jednotlivé události během roku, shrnut rámec 



sborového života, popsáno fungování sboru během uplynulého roku a poděkováno jmenovitě za 
jednotlivé činnosti a služby ve prospěch sboru.  
Zprávu za kazatelskou stanici v Kralovicích připravil a přednesl bratr Pavel Tersch. Též on shrnul 
dění v kazatelské stanici během uplynulého roku. 
 
Bratr farář Karel Šimr svou zprávu uvedl rozdáním kamenů s připomenutím, abychom byli živými 
kameny, z nichž se staví duchovní dům. Každý máme své místo ve stavbě božího domu, je to 
společné dílo. Vybídl k vděčnému ohlédnutí se za minulým rokem a díkům za to, že náš sbor stále 
funguje. Sbor je nejen přístav, ale také práce na vinici Páně a stavba domu – tomu se musíme učit 
stále víc. Je normální, když úkolů a potřeb je víc, než našich možností. Žeň je mnohá, ale dělníků 
málo – v této situaci máme zejména prosit Pána žně a modlit se, neznepokojovat se našimi 
omezeními. Pak budeme svědky a účastníky Božích divů. 
 
Všechny zprávy byly sborovým shromážděním jednohlasně vzaty na vědomí. 
 
4) Zpráva o hospodaření sboru v roce 2023 
Zprávu o hospodaření sboru v roce 2023 přednesla a k nahlédnutí členům sboru v kopii poskytla 
účetní sboru sestra Marta Esterlová. Okomentovala a vysvětlila hospodářský výsledek, který 
skončil ve ztrátě. Připravila a poskytla rovněž přehledovou tabulku s klíčovými údaji za roky 2020 
až 2023. Shrnula zásadní příjmy a výdaje (zejm. v souvislosti s projekty Brána a Útočiště). Vyzvala 
stejně jako sestra kurátorka k pamatování na stále rostoucí odvody do personálního fondu při 
platbě saláru a darů sboru. 
 
5) Zpráva o revizi hospodaření sboru za rok 2023 
Zprávu o revizi hospodaření sboru přednesla sestra Jana Kaucká. Hospodaření bylo shledáno 
v pořádku, a proto revizorky doporučily zprávu o hospodaření za rok 2023 schválit.  
 
Obě zprávy, tj. o hospodaření i revizní, byly sborovým shromážděním jednomyslně schváleny.  
 
6) Rozpočet na rok 2024 
Sestra Marta Esterlová dále přednesla a vysvětlila návrh na vyrovnaný rozpočet na rok 2024 
zohledňující další navýšení personálního fondu a probíhající projekt Útočiště. Za tím účelem 
musely být navýšeny odhady příjmů ze saláru a darů (potřebujeme je min. o cca 60 tis. Kč vyšší 
než loni), a to s ohledem na to, že již v budoucnu nebudou v dosavadní míře účelově směřovány 
do projektu Útočiště (tyto účelové dary nebyly zohledněny v záporném hospodářském výsledku, 
neboť byly zasílány na oddělený transparentní účet, z nějž je stavba financována).  
 
Sborové shromáždění tento návrh rozpočtu projednalo a po zodpovězení vznesených dotazů 
(zejména ohledně výše saláru, výše rostoucích odvodů na personální fond a rostoucích nákladů na 
energie) schválilo 16 hlasy, 1 hlas se zdržel.  
 
7) Volba revizorů hospodaření na rok 2024 a jejich náhradníků 
Revizory hospodaření byly jednomyslně opět zvoleny sestry Jana Kaucká a Martina Tonarová, 
náhradníky revizorů byly jednomyslně zvoleny sestry Jana Esterlová a Vlasta Hefnerová. 



8) Zhodnocení výstupů z diskuse loňského VSS a diskuse 
 
V září 2023 proběhla volba bratra faráře na další období, též proběhla ekonomická schůzka 
staršovstva na téma projektů Brána a Útočiště. 
 
Ohledně Útočiště pokračuje plánování ekonomického fungování (nájemní smlouvy, modely 
fungování jednotlivých nově vzniklých prostor). Ohledně knihobudky a jejího fungování promluvila 
její správkyně sestra Michaela Nováčková. Vyzvala k darování zejména dětské literatury, o niž je 
zájem. 
 
Sestra kurátorka přednesla závěry dvojčlenného užšího výboru pro fungování Útočiště, který tvoří 
ona s bratrem farářem. Má jít především o tvoření společenství se sborem ze strany pobývajících 
osob, vysokoprahový princip, (spolu)podílení se na nákladech - nájemné. Dlouhodobější i 
krátkodobější varianta pobytu, platba s ohledem na možnosti dotyčného. Nejde o suplování 
činnosti sociálních institucí. Rozhodování akutních záležitostí a žádostí o ubytování bude na 
kurátorce a faráři. Příjmy z nájmu mohou pomoci i v rozpočtu sboru. Konkrétní návrhy cen 
nájemného (jeho variant) dosud neproběhly. Dokončení stavby se očekává do konce června 2024, 
a to i s ohledem na stávající technické komplikace s vodou u základů stavby.  
Možnost duchovního pobytu v Útočišti bude inzerována v církevním prostředí, soc. výpomoc 
vyplyne přirozeně, nebude nabízena aktivně. Ve smlouvě budou pravidla používání, úklid by měl 
probíhat svépomocí ze strany ubytovaných. Bratr Petr Vrobel souhlasil s podílením se na tvorbě 
pravidel používání. 
Praxe ukáže, jak vše v reálu poběží. Nadále uvažovány 3 základní modely: 1) akutní nouze – místo 
platby např. praktická pomoc v domě a na zahradě; 2) duchovní pobyt – na několik dní, bude 
platba za noc (příjem sboru); 3) ubytovaný bude chtít nabídnout spolupráci sboru (misionář, 
duchovní odjinud) – zde opět možnost bezplatného ubytování. S tím, že budou prostory občas 
prázdné, se počítá, pak budou moci být k dispozici pro nějaké situace nouze, které jistě nastanou...  
 
Úkol VSS pro staršovstvo:  příprava nájemních smluv, ceníku a pravidel fungování Útočiště. 
Bylo jednomyslně schváleno. 
 
Výroční sborové shromáždění bylo zakončeno společnou písní č. 399 z NEZ v 12:11 hod. 
 
 
Zapsala:  ........................................... 
        Martina Tonarová 
 
Předsedkyně výročního sborového shromáždění:  ......................................................... 
                 Magdalena Vroblová 
 
 
 
Verifikátorky zápisu:  .............................................       ................................................. 

       Michaela Nováčková       Jana Kaucká 



 
Přílohy: 
1) Prezenční listina přítomných 
2) Zpráva faráře 
3) Zpráva staršovstva  
4) Zpráva kazatelské stanice v Kralovicích 
5) Zpráva účetní sboru o hospodaření sboru v r. 2023 
6) Návrh rozpočtu na rok 2024 
7) Revizní zpráva za rok 2023 


